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Vážení  
spoluobčané,

Je před námi nejteplejší  
období v roce, čekají na nás 
dovolené, děti mají před sebou 
dva měsíce prázdnin. 

v době kdy si děti budou užívat 
letní radovánky, do školní 
kotelny nastoupí zhotovitelská 
firma, která zprovozní 4 nové 
kotle na tuhá paliva, které 
budou připraveny od září 
na topnou sezonu.

Níže jsem si dovolil sepsat, co 
momentálně v Brloze probíhá.

Co se v Brloze  
dělo a děje

doděláváme finální úpravy 
volejbalového hřiště, tudíž 
už bude sloužit svému účelu. 
Zhotovitelská firma dokončila 
dílo, nyní ještě musíme dokončit 
výsadbu rostlin ve strmých 
svazích. ve výrobě je modulární 
mobilní stavba, která bude 
sloužit jako zázemí se sociály. 
Počítáme, že bude k dispozici 
v druhé polovině srpna. Hřiště 
osadíme mobilními lavičkami, 
aby si mohli sportovci 
odpočinout. tudíž je hřiště již 
v provozu, protože hrací plocha 
je plně funkční, kdo bude mít 
zájem, ať se obrátí buď na mne, 
místostarostu vaška Pechu nebo 
Honzu Postlů. letošní provoz 
bude takzvaně zkušební. Stále 
hledáme ochotného správce.  
Jakmile budeme mít hotovy 
všechny finální úpravy, máme 
v plánu i oficiální otevření 
areálu. 

Pracujeme na opravách 
štěrkových silnic, protože nás 
trápí přívalové deště a splavují 
cesty, tudíž jsme přistoupili 
k jejich zpevnění.

Firma dokončila úpravu cesty 
nad školou, kde je natažen nový 
asfaltový povrch a celkově jsme 
zpevnili základ technologií 
zpevnění cementovým 
recyklátem. 

Necháme opravit výtluky 
na místních komunikacích.

doufám, že během léta se 
nám povede opravit schody 
u Jednoty, vím, že jsem už 
v prvním článku, co jsem 
psal sliboval, že oprava bude 
provedena hned jak počasí 
dovolí, ale práce máme tolik, 
že k tomu nezbyl čas, ale teď už 
tomu věřím.

elektrifikací na Horánku dojde 
k výměně pouličního osvětlení, 
namísto původní třech lamp, 
které osvětlovaly původně celou 
ulici bude instalováno nové 
úspornější osvětlení, kde bude 
ponovu 8 svítidel.

Jelikož se nám nikdo nepřihlásil 
na provoz koupaliště, tak jsme 
se rozhodli, že to vezmeme 
do vlastních rukou. Během letní 
sezóny budou připraveny bazény 
a zprovozníme i občerstvení. 
Bude to formou kiosku, kde 
si návštěvníci budou moci 
dát něco drobného k snědku 
a osvěžit se nanukem, točenou 
limonádou či pivem. Kiosek 
bude otevřen v odpoledních 
hodinách a dle počasí. 

došlo k vybudování nové 
lávky na trase naučné stezky 
Brlohem, která je v úseku 
„ Pod Jiskrákem“ čili horní 
pionýrák. starou poškodila 
loňská povodeň a o postavení 
se postarali dobrovolníci, 
kterým tomto děkuji. Postarali 
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Chci vám popřát krásné 
prosluněné léto plné odpočinku, 
příjemně strávených 
dovolených, zahrádkářům přeju 
mnoho pěstitelských úspěchů 
a pevných nervů při ochraně 
úrody před invazí slimáků.

Tomáš Jungwirth
starosta

se o obnovu zdarma a ve svém 
volném čase. Rád bych jim 
poděkoval veřejně, ale nepřejí si 
být jmenováni.

Po letech jsme museli vytvořit 
nový hřbitovní řád, který bude 
vyvěšen přímo na hřbitově 
ve vývěsce a bude k nahlédnutí 
na obecních stránkách, 
zároveň došlo také k úpravě cen 
za pronájem hrobového místa 
a za prováděné služby. 

a už tradičně skončím prosbou 
na vás občany. Přibývají mi 
stížnosti na rušení nedělního 
klidu. Proto vás touto cestou 
žádám, jestli byste mohli 
sečení trávníků, řezání dřeva 
a využívání jiných hlučných 
aktivit nechat na jiné dny. 
Neradi bychom přistupovali 
k řešení, že vydáme obecní 
vyhlášku a myslím, že je pro nás 
všechny důležitější zachování 
dobrých sousedských vztahů, 
tak k sobě buďme, prosím, 
ohleduplní.

Z jednání zastupitelstva obce

V novém roce 2023 jsme se 
poprvé sešli 13. března  
od 19 hodin v kanceláři 
starosty. Tentokrát nás  
bylo přítomných osm 
zastupitelů a jeden  
byl omluven.

První bod znamenal, jako 
již tradičně, rozpočtové 
změny. Byly celkem tři 
a zastupitelstvo je vzalo 
na vědomí. 
Bod dvě obsahoval návrh 
na veřejnou vyhlášku 
opatření obecné povahy ÚP 
č. 7 obce Brloh, tento bod byl 
zastupitelstvem schválen. 

Ve třetím bodě jsme 
řešili úpravu nájemného 
na za pronájem Kuklova 
a návrh na zvýšení odměny 
matrikářky. Po diskuzi byl 
nájem navýšen na 2500 Kč/

svatba a odměna matrikářky 
byla stanovena částkou 500 Kč/
obřad. 

Bod číslo čtyři obsahoval 
schválení příkazních smluv 
na pořízení kalolisu na čov. 
Zastupitelstvo souhlasí 
s pořízením kalolisu i v případě 
neúspěchu při pořízení 
z dotace a schvaluje uzavření 
smlouvy s příslušnou firmou 
na organizaci poptávkového 
řízení. 

V pátém bodě zastupitelstvo 
pověřilo starostu aktualizací 
ceny na opravu cesty okolo 
rokle nad školou formou 
hloubkové recyklace 
následného asfaltového 
povrchu v hloubce 4 cm. dále 
pak schvaluje návrh využití 
práce bagru na terénní 
práce odstranění pařezů 
na komunikaci k rodinnému 
domu v Janském Údolí. 

V bodě šest pověřilo 
zastupitelstvo obce 
místostarostu, aby 
pokračoval v jednání 
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na pořízení zázemí 
volejbalového hřiště 
– sociální zázemí plus 
technická místnost formou 
stavebních kontejnerů.

V sedmém bodě nás čekalo 
schvalování příspěvků 
na rok 2023. u sdH Brloh 
byla schválena částka 
49 000 Kč, u FK Nová ves 
– Brloh zastupitelstvo 
schválilo částku 40 000 Kč. 
oba spolky musí minimálně 
polovinu částky použít 
pro děti a mládež. Zatím 
poslední žádost o příspěvek 
dorazila od linky bezpečí, 
zde zastupitelstvo příspěvek 
neschválilo. 

Nakonec nás již tradičně 
čekal bod různé. ten 
měl jako vždy několik 
dílčích bodů. Šlo spíše 
o informativní věci, ale 
ve stručnosti je zde jejich 
soupis. starosta informoval 
o odstranění hangáru 
u školy. Na obec dorazila 
žádost na pronájem KD. 
Zastupitelstvo nemá 
zájem pronajmout Kd 
v požadovaném rozsahu. 
obec obeslala firmy 
v poptávkovém řízení 
na výměnu kotlů v ZŠ. 
uzávěrka přihlášek 
je 27.3.2023. starosta 
informoval o nabídce 
firmy na tepelná čerpadla 
a fotovoltaiku pro ZŠ. 
Zastupitelstvo pověřuje 
starostu jednáním 
s auditorskými firmami 
o možnostech instalace 
fotovoltaických panelů 
a tepelných čerpadel, tak 

abychom měli jasnou představu 
o provozních nákladech, 
návratnosti a ceně investice. 
Ke konci května chce ukončit 
činnost místní pediatrička 
Radka Kynická. v programu My 
v tom Jihočechy nenecháme 
jsou žádosti již odeslány 
a čeká se na schválení a podpis 
smlouvy.

Druhé řádné zasedání 
zastupitelstva svolal pan 
starosta na 15.května od 19 
hodin do své kanceláře. 
Tentokrát jsme se sešli v plné 
sestavě a na programu bylo 
celkem 9 bodů, které si nyní 
ve stručnosti zrekapitulujeme.

Bod jedna se tradičně 
týkal změn rozpočtu číslo 
3/2023, 4/2023 a 5/2023, 
které zastupitelstvo vzalo 
na vědomí. Následující body 
se týkaly uzavření smluv. 
Konkrétně se jednalo o smlouvy 
s firmou na tříděný odpad, 
s dodavatelem modulární 
stavby zázemí multifunkčního 
hřištěm. dále smlouva 
s firmou, která provede opravu 
komunikace okolo „rokle“ 
nad školou. další smlouva 
s dodavatelem výměny oken 
na obecním úřadě a poslední 
smlouva byla s firmou, která 
vyhrála poptávkové řízení 
na rekonstrukci kotelny ZŠ 
Brloh.

to byly body dva, tři, čtyři, pět 
a sedm. 

vrátíme se tedy ještě k bodu 
číslo šest, který se věnoval 
novému hřbitovnímu řádu. 
v bodě osm byla žádost 
příspěvkové organizace 
na ranou péči, kterou 
zastupitelstvo schválilo 
ve výši 5000 kč. další 
žádost byla o příspěvek 
na dubenský běh. ten 
zastupitelstvo finančně 
nepodpořilo. 

Bod číslo devět byla účetní 
závěrka ZŠ a MŠ Brloh za rok 
2022. Zastupitelstvu byly 
předloženy účetní výkazy 
Základní školy a Mateřské 
školy Brloh za rok 2022. 
schválení hospodaření, 
včetně rozdělení 
hospodářského výsledku 
proběhlo dle návrhu vedení 
školy. 

Bod deset znamenal další 
změnu rozpočtu číslo 
6/2023, kterou zastupitelstvo 
schválilo bez připomínek. 

V různém se tentokrát řešil 
pouze provoz koupaliště 
v letní sezoně. Nepřihlásil 
se totiž žádný zájemce 
o provozování. obec se tedy 
pokusí provoz zajistit jiným 
způsobem.

Václav Pecha ml. 
místostarosta
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K oficiálnímu části publicity 
akce si dovolím ještě pár 
osobních vět a vysvětlení. 
Určitě jste zaregistrovali, 
že v průběhu jara finišovaly 
práce na rekonstrukci našeho 
původního hřiště. Nyní 
už máme hřiště předané 
k užívání a zbývá nám dodělat 
„drobnosti“. Ty nám ovšem 
nebrání v tom, začít hřiště 
používat. Než se dostanu 
k samotné organizaci provozu 
hřiště, tak bych ještě rád 
zmínil, co chybí. 

vlastními silami osazujeme 
největší svahy, tak aby došlo 
k jejich zpevnění. (ale to 
bude jistě popisovat tomáš) 
do pouzder v rozích budeme 
osazovat sloupy, které budou 
zatím složit jako držáky sítí pro 
hráče tenisu. Jde o to, abyste 
nemuseli pro míčky do písku 
nebo do svahu na západní 
straně. Proto zde bude možné 
natáhnout síť, která by tomu 
měla zamezit. v budoucnu 
je možné na sloupy osadit 
i osvětlení, ale to až v případě 

potřeby. dále nás čekají drobné 
úpravy terénu, tak aby bylo 
možné některé plochy zatravnit 
a sekat běžnou technikou. 
Instalujeme lavičky a koše. 
v poslední řadě, asi ta největší 
akce. určitě si již někdo všiml, 
že část plotu není dodělaná. 
ano, to je záměr, protože 
v průběhu srpna by se zde 
měla montovat budova zázemí 
hřiště. ta bude mít rozměr cca 
12 x 6,5 m a budou zde šatny, 
sprchy, wc, skládek na vybavení 
a místnost bufetu, který bude 

Projekt byl financován z rozpočtu Jihočeského kraje
KRAJSKÝ INVESTIČNÍ FOND 2022

název projektu:

„Kompletní obnova sportovišť v obci Brloh“

Nové víceúčelové hřiště

v letošním roce se podařilo dokončit 
rekonstrukci našeho volejbalového hřiště. 
Na tento projekt nám částkou 2 000 000 Kč 
přispěl z rozpočtu Jihočeský kraj. Celkové 
náklady projektu činily 4 702 119 Kč. 

v rámci rekonstrukce byla provedena 
výměna povrchu kurtů, včetně kompletního 
odvodnění podloží. dále pak vybudování 
hřiště na beach volejbal, úprava okolí 
sportovišť a výměna oplocení. 

víceúčelové hřiště bude využívat k výuce 
místní škola, volnočasové kroužky,  
ale i široká veřejnost.
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Čl. 1 - Využívání hřiště
1.  Provozovatelem víceúčelového sportovního hřiště je obec Brloh, Brloh 23, 38206 Brloh, 

Ičo 00245801.
2.  Hřiště je určeno pro širokou veřejnost všech věkových skupin a zejména pro tenis, 

odbíjenou, plážový volejbal a nohejbal.
3.  uživateli hřiště mohou být jednotlivci nebo skupiny osob po dohodě se správcem hřiště.
4.  uživatel hřiště je povinen dodržovat provozní řád, předem dohodnutý čas a provozovat 

určený druh sportu. 
5.  uživatel je povinen dbát pokynů a upozornění správce hřiště a ustanovení tohoto 

provozního řádu.

Čl. 2 - Provoz a správa hřiště
1.  Klíče od sportoviště se půjčují a vracejí správci hřiště.  

ten, kdo si klíče půjčí, je plně zodpovědný za provoz sportoviště.
2. denní provozní doba využívání víceúčelového hřiště:

 ZŠ, MŠ, kroužky:  Po - Pá  08:00 – 14:00 hod.
 veřejnost:              Po - Pá  14:00 – 21:00 hod. (mimo pevně rezervované termíny)
                            So + Ne + svátky + prázdniny 08:00 – 21:00 hod. 
                            (mimo pevně rezervované termíny)
                            - časová úprava je možná vzhledem k ročnímu období

3.  vstup do areálu je povolen pouze přístupovými prostory, je zakázáno přelézání plotů, 
zamčených vchodů a vlastního oplocení hřiště.

PROVOZNÍ ŘÁD 
VÍCEÚČELOVÉHO HŘIŠTĚ V BRLOZE

Václav Pecha

sloužit jako zázemí občerstvení 
pro akce na volejbalovém, ale 
i fotbalovém hřišti. v rámci 
úspor jsme se rozhodli pro 
modulární stavbu složenou 
z kontejnerů, které budou 
uloženy na betonových patkách. 
Po montáži budovu obložíme 
dřevěnou fasádou a opatříme 
sedlovou střechou, aby lépe 
zapadla do místní zástavby. 

Z výše uvedených důvodů bude 
letošní sezona lehce omezená, 
ale hlavně testovací. sportovní 
část by to nemělo ovlivnit, takže 
jednotlivé kurty můžeme začít 
plně využívat. v době mimo 

prázdniny má areál od 8 do 14 
hodin rezervovaný škola pro 
jejich výuku. Poté je možné si 
udělat pevnou rezervaci pro 
zájmové kroužky či skupiny 
(na obci se podepíše dohoda 
o používání hřiště). a poslední 
možnost je jednorázová 
rezervace na konkrétní čas. 

Protože nemáme vybudované 
zázemí, nebude pro letošní 
rok žádný rezervační systém. 
vytvořil jsem pouze sdílený 
kalendář, do kterého bude 
možné kdykoliv nahlédnout 
a pokud bude termín volný, 
není problém se domluvit 

na půjčení hřiště. Počet kurtů 
nám umožnuje až 3 souběžné 
rezervace. (v případě tenisu 
pouze 2, tedy tenis a beach)

Provozní řád hřiště naleznete 
za tímto článkem. Zde se 
dozvíte i podrobnosti s rezervací 
hřiště. 

doufáme, že se vám bude 
na novém hřišti dobře 
sportovat. Neváhejte se ozvat 
a zkusit si zas po delší době 
zasportovat v našem tradičním 
areálu. 
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4.  v případě nepříznivých povětrnostních podmínek pro provoz hřiště je jeho správce 
oprávněn částečně omezit anebo zcela zrušit provoz.

5. Hřiště je možno obsadit na minimálně 60 min. včetně přípravy. 
6.  Nebude-li ze strany objednavatele dodržen předem smluvený čas, může správce 

poskytnout hřiště jinému zájemci.
7.  v případě zjištění jakékoli závady na uvedeném sportovním zařízení nebo v jeho 

bezprostředním okolí je uživatel povinen tuto závadu nahlásit správci hřiště.

Čl. 3 - Dodržování bezpečnosti a ochrany majetku
1.  v areálu hřiště je zakázáno jakékoli znečišťování nebo poškozování vyznačené plochy.
2.   Návštěvníci víceúčelového hřiště musí zásadně používat obuv s bílou podrážkou.
3.  Návštěvníkům víceúčelového hřiště je zakázáno:
  odhazovat odpadky mimo místa k tomu určená
  vstupovat na hřiště v nevhodné obuvi - viz. bod 2, a dále kopačky, boty s hroty,  
  boty s podpatkem, tretry
  manipulovat s ostrými předměty 
  jezdit na kole, koloběžce, skateboardu, používat hokejky apod.
  pobývání dětí do 15-ti let bez doprovodu rodičů, nebo jiné osoby starší 18-ti let
  vstupovat mimo vyhrazenou provozní dobu

přemisťovat pevné nebo mobilní zařízení mimo stanovená místa
konzumovat jídlo a pití všeho druhu, zejména alkoholu a omamných látek
vstupovat podnapilým osobám
rozdělávání a manipulace s ohněm v celém areálu, zákaz kouření
odhazovat žvýkačky na povrch hřiště a jeho blízké okolí

4.  uživatel hřiště nesmí svým chováním ohrožovat zdraví jiných uživatelů nebo jinak 
obtěžovat nejbližší okolí.

5.  Přinesené sportovní vybavení návštěvníků musí splňovat zásady bezpečnosti, nesmí 
ohrožovat bezpečnost ostatních účastníků a poškozovat sportovní zařízení.

6.  Provozovatel nenese odpovědnost za případné úrazy vzniklé ve sportovním areálu. 
současně neodpovídá za případnou ztrátu odložených věcí pronajímatelů. 

Čl. 4 - Další ustanovení
1.  Při nedodržování tohoto provozního řádu může správce nebo jiná oprávněná osoba 

uživatele ze hřiště vykázat.  
Při neuposlechnutí těchto pokynů budou informovat policii.

2.  tento provozní řád a jeho případné změny jsou a budou vyvěšeny u víceúčelového hřiště 
a na webových stránkách obce.

3.   Rezervaci termínů je možné provést telefonicky na níže uvedených číslech, mailem 
na hriste@obecbrloh.cz, nebo přes Messenger na FB stránkách obce Brloh. Rezervace 
je platná vždy až po zpětném potvrzení a zapsání do sdíleného kalendáře. (ten bude 
dostupný na stránkách obce)

důležité telefonní kontakty:  Rezervace hřiště:
   václav Pecha - 728 313 042
   Jan Postl - 607 717 770
   tomáš Jungwirth - 607 643 202

další důležité kontakty: obecní úřad - 380 745 126
     Hasiči - 150
     Záchranná služba - 155
     Policie - 158
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Tentokrát jsem  
o rozhovor požádala  
pana Milana Borovku, 
kterého asi není nutné 
dlouze představovat. 
Všichni ho známe  
jako toho věčně 
vysmátého Západa.

Odkud pocházíte  
a kde jste se narodil?
Narodil jsem se kilometr 
a půl odtud, v Jánském údolí, 
bývalém Rychtářově, mám to 
i v občance, že jsem se narodil 
v Rychtářově 13, v podstatě 
na samotě u lesa. tam jsem žil 
do 10 let a potom v roce 1960, 
když rodiče postavili dům, 
jsme se přestěhovali do Brloha. 
K našemu dnešnímu domu mám 
takovou zajímavost, že většina 
materiálu pochází z domů, co se 
bouraly, když se stavělo lipno. 

Máme odtud cihly, krovy 
a schody do sklepa i venku před 
domem. lidé v té domě měli 
možnost si tam nabrat stavební 
materiál, než se to zaplavilo.

A jak vzpomínáte na své 
dětství v Rychtářově?
Moji rodiče tam po válce  
přišli z češňovic, nabídli  
jim tam pole, protože to bylo 
prázdné po Němcích.  
Chvíli tam hospodařili než jim 
to za dva, tři roky znárodnili 
a poslali je do JZd. dříve tam 
byly sudety, dům u Kapličky byl 
vlastně poslední, co byl ještě 
v Brloze.  tam jsme byli dům 
číslo 13, a teď máme 130, tak 
vlastně nám přidali jenom nulu, 
abych si to asi pamatoval. 

dříve tam bylo spoustu trvalých 
obyvatel, teď už jsou z většiny 
chalupy. tam nás bylo dětí hafo, 
chodili jsme pěšky do školy, 

tam autobus nejezdil, když 
začal jezdit, tak jezdil z Nový 
Hospody přes Rojšín. Pořád mě 
tam srdce táhne a chodím se 
tam dívat.

A kam vedly Vaše kroky 
po dokončení základní školy?
Šel jsem se učit na obor  
kuchař – číšník k Jednotě  
v týně nad vltavou.  tenkrát  
byl inzerát v novinách, tak jsem 
to tam našel. Přihlásili jsme 
se tři kluci a dvanáct holek, 
nás kluky přijali okamžitě, 
protože byl o chlapi v oboru 
zájem a holky musely skládat 
přijímačky a vybrali jich 
nakonec jenom devět. tak 
jsem se vyučil a musel jsem 
jim podepsat, že tam budu 
5 let pracovat. Začínal jsem 
v RoH, kde jsme jídlo rozváželi 
na vozíkách, ale byla to aspoň 
opravdová škola života, přišel 
jsem do velkého prostředí 
ze samoty u lesa, tak jsem si 
chvílemi připadal jak tydýt. 
Pak jsem v Jednotě stejně  
zůstal a když jsem byl svobodný, 
tak jsem dělal na různých 
místech kolem českých 
Budějovic.  v jednu chvíli  
jsem byl ve vrátě a tam jsme 
vařili kolem tisíce obědů denně. 

v roce 1989 jsem se vrátil 
pracovně do Brloha, kde jsme 
byli pod Jednotou v kulturním 
domě. Potom, když Jednota 
končila, tak mi nabídli, zda 
bych si to nepronajal, ale chtěli 
nesmyslný nájem.

Takže jste si postavili  
Hostinec na hřišti?
Začali jsme podnikat  
po revoluci v roce 1992. 
stála tady vlastně ruina,  
dříve tu byla klubovna a šatny 
pro tělovýchovnou jednotu 
Brloh. tak jsme pozemek 
odkoupili a na původních 

základech postavili dnešní 
hospodu. obvodové zdi zůstaly, 
ale museli jsme vybudovat 
zázemí pro kuchyň. Prostory 
hospody je původní klubovna, 
bar stojí na stejném místě, jak 
byl dříve. volejbalisti, v době 
kdy vedl volejbal pan ondřich 
chodívali celkem pravidelně, 
v úterý a v pátek mívali zápasy 
a v neděli dopoledne trénink. 

Byli jsme v podstatě obklopeni 
sportovci ze všech stran.  
ale pamatuju i doby, kdy 
místo fotbalového hřiště byla 
podmáčená louka, kde se  
pásly krávy. 

Hospodu jsme měli v provozu 
24 let, ale to jsme už stejně 
přesluhovali. Kluci jsou sice 
vyučený také v oboru kuchař- 
číšník, ale pokračovat nechtěli. 
Mají teď pevnou práci od-do 
a jsou spokojení.

Práce v hospodě je řehole,  
ale vždy jsem to bral jako 
koníček.  Když to tady ještě 
fungovalo, tak jsem poslouchal, 
ať nad ránem štamgasty 
vyženu, ale já to nikdy nedělal, 
když jsem chodíval ještě 
do hospody do Janského údolí, 
tak jsem se taky nikdy snadno 
vyhnat nenechal. 

Jak vzpomínáte na těch  
24 let za výčepem?
Paráda, bylo to fajn. Bylo to sice 
náročné, to je pravda, někdy 
se spalo míň hodin, ale bylo 
to dobrý. Manželka měla asi 
pět funkcí – kuchařka, účetní, 
uklízečka, pokojská a myčka 
nádobí. Jsem si splnil vlastně 
sen, na starý kolena jsem si 
nechal postavit hospodu. Měli 
jsme tu za ty léta dost živo. 

Zastavení u Západa
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Co se Vám v Brloze líbí  
a co se Vám naopak nelíbí?
Mně se tu líbí všechno!  
Já jsem spokojený člověk.  
teď už bych vlastně ani do té 
Kanady nechtěl, já jsem 
spokojený v Brloze. 

Je něco co byste rád  
na závěr dodal?
Možná jen to, že by na sebe lidi 
měli být hodnější. Měli by se 
víc scházet jako to bývalo dřív. 
všichni v dnešní době chvátají, 
mají moc práce, mělo by se 
zvolnit tempo.

Moc Vám děkuji za milý 
rozhovor a přeji Vám, aby Vám 
ten pozitivní přístup k životu 
vydržel i do dalších let.

Kolik máte sourozenců?
Mám jednu sestru a ta 
žije na sídlišti v českých 
Budějovicích.

A musím se Vás zeptat,  
proč se Vám říká  
zrovna Západ?
to už je hodně dlouhá historie. 
Můj sen spočíval v tom,  
že uteču na západ. v dětství mě 
hodně ovlivnily kovbojky, chtěl 
jsem se odstěhovat do Kanady, 
proto jsem se šel učit kuchařem, 
že půjdu pracovat na loď, 
odjedu tam a zůstanu v Kanadě. 
Postavím si srub a budu lovit 
kožešinovou zvěř. tak dlouho 
jsem o tom povídal, až mi 
to zbylo. dodnes mám rád 
kovbojky, těšil jsem se, že až 
třeba jednou zestárnu,  
že mě to přejde. 

A jaké jsou Vaše koníčky?
Můj největší koníček je 
myslivost. už děda a táta byli 
myslivci, tak jsem to podědil. 
Mám rád procházky se psem, 
jednu chvíli jsem i cvičil psy. 
Měl jsem tři ohaře, všechny 
se zkouškami a bígla lesana, 
ten měl taky zkoušky a byl 
na myslivost moc šikovný.  
teď co máme Jacka, ten je  
úplně jiný, ten neutíká, ale 
lesan to bylo něco jiného. 
Jednou jsme měli hon 
na Jaroníně a on utekl až 
za lhenice na statek, kde byla 
zrovna oslava a přidal se k nim. 
Mysleli si, že je od někoho z lidí, 
co byli na oslavě, tak ho krmili 
zákuskama a chlebíčkama 
a pořád tam chodil a loudil, 
tak potom zjistili, že vlastně 
není ničí, ale naštěstí měl 
na obojku číslo, tak mi zavolali. 
tak jsme pro něj s tomášem 
jeli a já jim říkal, ať ho někam 
zavřou, ať zase nejde dál a oni, 
že je to v pohodě, že ho zavřeli 
do špajzu, tak jim povídám, tak 

Marcela Mádlová

ho odtud okamžitě vyzvedněte 
nebo nebudete mít do večera  
co jíst. 

Každý den chodím se psem 
na procházku, někdy jdu 
na mysliveckou chatu, někdy 
na Novou Hospodu. Každý den 
jdu minimálně 6 kilometrů , 
když se mi chce tak jdu klidně 
12 kilometrů.

také se rád scházím s kamarády 
na karty. Máme už spoustu let 
partu, se kterou se pravidelně 
scházíme. My na začátku 
hrajeme, potom míň hrajeme 
a povídáme a skončí to tak, že 
povídáme a nehrajeme vůbec.

Scházíte se pořád  
se spolužáky?
Posledních 6,7 let se scházíme 
pravidelně každý rok v říjnu, 
když se mění čas. ve třídě nás 
bylo 28, teď se nás schází 15 až 
16. sejdeme se třeba ve čtyři 
hodiny a do půlnoci povídáme, 
co se za ten rok událo. 
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Pozvání do knihovny

BELETRIE PRO DĚTI

Bennett, Jenn

 –  Kudy Ke HvěZdáM

Böhm, David
 –  HouPy Hou a HoP a BáC!

Brycz, Pavel
 –  eMIl a uPířI: ŠelMy se Plíží tMou, 

NIKoHo NečaPNou!

Březinová,Ivona
 –  KočKa KačKa

Dahl, Roald
 –  vIlda a PIdIPísKové; avlež KíFla

Fischerová, Daniela
 –  JaK NožIčKa ZávodIl s oBReM 

BuMRlou

Griffiths, Andy
 –  ZtřeŠtěNý důM Na stRoMě: 117 PateR

Habersack, Charlotte
 –  NeotvíRat!!! KouŠe; slIZKé; MaGICKé; 

žHavé; ReZavé; saJe

Hášová Truhelková, Lucie
 –  dědečeK v RůžovýCH KalHotáCH

Kasten, Mona
 –  ZaCHRaň se; ZaCHRaň Nás

Kemmerer, Brigid
 –  říKeJ toMu, JaK CHCeŠ

Lippincot, Rachael
 –  Pět KRoKů od seBe

Matocha, Vojtěch
 –  PRaŠINa 1-3

Russel, Rachel Renée
 –  deNíK MIMoňKy 6-9

Smolíková, Klára
 –  Kvídovy PřesleCHy, MoRčata v aKCI

Wagnerová, Magdalena
 –  salát Má PoCHyBy

 

NAUČNÁ LITERATURA PRO DĚTI

Marianová Lukešová, Tereza 
 –  to JseM Z toHo JeleN: vyPRávěNí  

o česKé PříRodě a JeJíCH lIdeCH

Nové knihy

Školka v knihovně

v dubnu jsem měla v knihovně 
vzácnou návštěvu. Přišla se 
podívat Koťátka ze školky. 
s paní učitelkou jsme se 
dohodly na tématu den Země. 
Povídali jsme si o tom, co je pro 
naší planetu škodlivé a jak jí 
naopak pomoci a chránit ji, ať 
už jde o třídění odpadu, šetření 
pitnou vodou nebo i to, že není 
na škodu použít nožičky a dojít 
si do rozumné vzdálenosti 
pěšky a zároveň udělat něco 
pro zdraví, než jezdit autem. 
děti měly za úkol roztřídit 
na kartičkách odpad, což se jim 
i hodilo na dětském dnu. Musím 

říct, že byly moc šikovné a i přes 
některé chytáky (baterie, 
ohryzek od jablka) se nenechaly 
nachytat.

Za měsíc mne navštívila i ta 
mladší část z naší školičky. 
Přišla se podívat Kuřátka. 
Přemýšlela jsem nad tím, 
jak udržet pozornost malých 
dětiček, tak jsem to pojala 
jinak. vydali jsme se na stezku 
za pohádkou kolem kostela. 
děti měly připravené úkoly, 
kde musely podle obrázků 
poznat o jakou jde pohádku, 
který obrázek do daného 

vyprávění nepatří. Moje plány 
byly založeny na tom, že si 
společnými silami pohádku 
převyprávíme, to se nesetkalo 
moc s úspěchem, protože děti 
neznaly ani základní pohádky 
jako například o kůzlátkách, ale 
s pomocí paní učitelek jsme to 
nakonec dali dohromady.  

Za sebe jako knihovnici musím 
říct, že jsem byla potěšena, že 
jsem ve třídě viděla spoustu 
známých tváří, které pravidelně 
navštěvují knihovnu 

Marcela Mádlová
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– DETEKTIVKy, THRILLERy

Bryndza, Robert
 –  ĎáBlova Cesta

Carrisi,Donato
 –  NaŠePtávačova HRa

Castillo, Javier
 –  ZtRaCeNa v BíléM ŠuMu

Cootes, Darcy
 –  tICHo ve tMě

Crawen, M.W.
 –  MRtvá ZóNa

Follet, Ken
 –  KavKy

Klevisová, Michaela
 –  vRaNí oKo

Marsons, Angela
 –  sMRtíCí voláNí

Nesbo, Jo
 –  ZatMěNí

Regan, Lisa
 –  tICHý Pláč

Trpková, Kristýna
 –  stvůRa; vesNICe; vetřeleC

Tudor, C. J.
 –  JáMa

NAUČNÁ LITERATURA PRO DOSPĚLÉ

Gavlas, Tomáš
 –  KaRlaZ: Cesta člověKa; KaRlaZ: 

Posel Je ZPRávou

Gregor, Rosťa
 –  sloveNsKo v duŠI česKéHo PoutNíKa; 

PěŠKy KaRPatsKýM oBlouKeM 
do NovoHRadsKýCH HoR

Princ Harry
 –  NáHRadNíK

BELETRIE PRO DOSPĚLÉ 

– ROMÁNy

Bernášková, Jana
 –  KolouŠeK

Birnhaum, Nechama
 –  RusovlásKa Z osvětIMI

Di Fulvio, Luca
 –  dítě, KteRé v NoCI NaŠlo sluNCe

Fousek, Josef
 –  ZKRátKa BeZ PoZlátKa

Gabaldon, Diana
 –  vePsáNo KRví vlastNíHo sRdCe

Geissinger, J. T.
 –  toužíM Po toBě

Haig, Matt
 –  PůlNočNí KNIHovNa

Henn, Carsten Sebastian
 –  KNIHoNoŠ

Hoover, Collen
 –  NelItuJI NIčeHo; 9. lIstoPad

Jacobs, Anne
 –  NeBe Nad KIlIMaNdžáReM;  

NěžNý MěsíC Nad usaBaRou;  
ostRov tIsíCe HvěZd;  
atelIéR RoseN: sNy Nové doBy

John,David
 –  HvěZda seveRu

Keleová-Vasilková, Táňa
 –  tICHá Bolest

Lamballe, Marie
 –  MaJáK Na ÚteseCH

Lark, Sarah
 –  ZvěRoléKařKa- velKé NaděJe

Lukášková,Markéta
 –  losos v KalužI;  

MaJoNéZa K sNídaNI

Morštajnová, Alena
 –  les v doMě

Moyes, Jojo
 –  loĎ PlNá Nevěst

Nikolai, Maria
 –  sáGa od BodaMsKéHo JeZeRa:  

dCeRy NaděJe

Walsh, Rosie
 –  Muž, KteRý už NeZavolal

obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se 
nemají možnost dostat do knihovny kvůli chybějícímu 

bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu 
na tel. 380 745 065 nebo prostřednictvím  

e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Roznáška knih
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Paříž

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

díky našemu učiteli panu 
traplovi si naše třída splnila sen 
a podívala se do Paříže. Jeli jsme 
autobusem přes noc a ve Francii 
se ocitli 11. března. 

Jako první jsme se šli ubytovat, 
a nebyli bychom to my, 
kdybychom hned nevyrazili ven. 
Kluci šli nejprve na fotbalový 
stadion PsG, holky se vydaly 
do města, byl už večer, a tak 
jsme nakonec i s klukama viděli 
jednu z nejhezčích věcí, svítící 
Eiffelovu věž. 

další den jsme vyjeli na vrchol 
Eiffelovky, šli k Vítěznému 
oblouku (na který nás bohužel 
nepustili, protože jsme neměli 
zakoupené vstupenky 2 měsíce 
dopředu) a pak jsme vyrazili 
na Champs-Elysées (elysejská 
pole), což je nejslavnější 
a nejdražší ulice Paříže. 

třetí den jsme se jen tak 
procházeli a obdivovali město 
(bylo špinavější, než jsme 

čekali, ale i tak se nám tam 
líbilo). viděli jsme Notre-Dame 
(jen zvenku, neboť budovu 
ještě opravují) a navštívili 
muzeum Centre Pompidou, kde 
jsme viděli obrazy od slavných 
umělců například od Pabla 
Picassa nebo Františka Kupky. 

čtvrtý den jsme šli 
na Montmartre, navštívili jsme 

Sacre Coeur, Saint Chapelle 
a Pantheon (do kterého jsme se 
bohužel nedostali, neboť zrovna 
s předstihem zavírali). 

Pátý den jsme jeli do Versailles, 
i když se tam jede dlouho 
(Francouzi „překvapivě“ zrovna 
stávkovali), tak to byla jedna 
z nejhezčích věcí, co jsme mohli 
vidět, jak samotný zámek, tak 
i zahrady. 

Poslední den byl celkem nabitý, 
ráno jsme si zabalili věci a šli se 
podívat na zmenšeninu Sochy 
Svobody a do zámku Louvre, kde 
jsme viděli Monu Lisu a plno 
dalších uměleckých děl. Je to 
tam tak velké, že jsme se málem 
ztratili, ale naštěstí jsme se 
všichni v pořádku našli. večer 
jsme pak nasedli do autobusu 
a dali Paříži sbohem.

Na jídlo jsme většinou chodili 
do kebabu, McDonaldu… avšak 
okusit jejich speciality, jako 
třeba šneky nebo žáby, jsme se 
neodvážili. Zato jsme ochutnali 
Panini nebo Crème Brûlée.

Kateřina Jakešová, 9. třída
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Putování s McDonald ś cupem
Naši neúnavní fotbaloví 
nadšenci ze čtvrté a páté 
třídy se 4. května vydali 
na putování okresním 
kolem již 24. ročníku 
populárního Mcdonald’s 
cupu. s vidinou plných 
ochozů, třaskavé atmosféry 
a neutuchající slávy 
(minimálně ve třídě) jsme 
neohroženě vstoupili 
na krumlovský pažit. 
Po rychlé analýze soupeřů 
jsem vyslal, jakožto našeho 
„majitele klubu“, třídního 
učitele F. trapla k losovacímu 
pultíku s jasným úkolem: 
vyhnout se větřní. Úkol 
splnil dokonale. 

ve skupině jsme se utkali 
s týmy z Malont, velešína 
a českého Krumlova. 

Po dvou výhrách a jedné prohře 
nás čekal zápas „ o všechno“. 
v případě výhry by byla medaile 
na dosah ruky, v případě prohry 
bychom se museli spokojit 
s umístěním ve středu tabulky. 
Můj emoční motivační proslov 
byl neustále prokládán dotazy 
žáků, zda si mohou dojít pro 
párek v rohlíku, což byla ta 
největší motivace.

Nečekal nás lehký úkol, 
porazit zatím neporažený tým 
z Horní Plané. Po pár minutách 
jsme prohrávali 1:0. Kluci 
ale nevěšeli hlavu a bojovali, 
odměnou nám bylo vyrovnání 
pár minut před koncem. 
Poslední minuty se hrálo na obě 
branky a pokud by zápas skončil 
10:1, 1:10 nebo 10:10 nikdo 
by se nemohl divit. Bohužel 

jsme prohráli 1:2 a čekaly 
nás zápasy o umístění. 
Prohru z důležitého zápasu 
jsme měli jak v nohách tak 
v hlavě a zápasy s Kaplicí 
a se ZŠ Za Nádražím jsme 
oba prohráli a skončili tak 
na 7. místě z celkových 13 
účastníků. Celkový vítěz 
byla právě Horní Planá, 
která po dramatickém 
utkání porazila Křemži až 
v penaltovém rozstřelu. 
výhodou předčasného konce 
v turnaji bylo, že na nás ještě 
zbyl párek v rohlíku, což 
žádný z týmu umístěných 
nad námi říct nemůže. 
věřím, že si všichni kluci 
tento fotbalový den užili 
a už teď se těšíme na příští 
ročník.

P.S.: …a já bych chtěl poděkovat vzorným deváťákům, s kterými byla radost cestovat; se všemi 
výzvami se na výbornou popasovali a zvládli poměrně dost nabitý program. Merci.

Václav Tancer

František Trapl
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Ke dni matek si děvčata a chlapci z Medvídka 
připravili pro maminky a babičky malé pásmo 
básniček a písniček.

v úterý 16. května v hudebně předvedli toto 
vystoupení. Moc se jim to povedlo. o úspěchu 
svědčil i velký potlesk, který zazněl na závěr.

Borovany, malebné městečko 
nedaleko českých Budějovic, 
byly odměnou za celoroční 
práci pro žáky první, druhé, 
třetí a čtvrté třídy. v kinosále 
jsme zhlédli divadelní pohádku 
,,Bubulík myslivcem.“

Útulné nádvoří s kašnou 
bylo místem pro odpočinek 
i společné fotografie. součástí 
kláštera  je hospodářská 
budova, v jejímž  podkroví lze 
navštívit interaktivní expozici  
,,Z Borovan vlakem tam 
a zpátky.“ žáci měli možnost 
vyzkoušet si činnosti, se 
kterými se dnes již nesetkají 
(výdej jízdenek, výpravčí 
na stanicích,…). líbily se jim 
modely vlaků, dokonce model 
vlaku v životní velikosti, 

Den matek v Medvídku

Školní výlet
KLÁŠTER A ZÁMEK BOROVANy, ZOO DVORCE

Anna Karlová 

Marie Marková

razítkování v pokladně pana 
výpravčího,…

výlet jsme zakončili návštěvou 
Zoo dvorce.
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ve čtvrtek 1.6. se v naší škole 
uskutečnil k příležitosti 
dne dětí branný den. Bylo 
připraveno sedm stanovišť, 
kde děti plnily různé úkoly. Pro 
zpestření programu za námi 
přijeli i lukostřelci z lucistnice.
cz, kteří kromě ukázky střelby 
z luku dětem přiblížili historii 
tradiční lukostřelby a nakonec 
každého nechali střelbu z luku 
si také vyzkoušet. Na dalších 
stanovištích děti absolvovaly 
ukázku první pomoci a ošetření 
různých úrazů, hod na cíl, 
střelbu na terč ze vzduchovky, 
získaly informace o tom, jak 
se chovat při mimořádných 
situacích, jak se orientovat 
v přírodě, nebo si mohly 
vyzkoušet uzlování. Celé 

Branný den ZŠ Brloh

za ZŠ Brloh  
Ing. Jana Pokorná

dopoledne nás provázelo krásné 
počasí, takže jsme si celé 
dopoledne společně užili. 

Jarní Zprávičky z naší Školičky

Hned v úvodu začneme zvesela-
nejlepší jsou perličky našich 
dětí.

Holčičky si hrají v koutku: 
„Na p. doktorku“. emička J. 
je doktorka a měří emičce B. 
teplotu. Povídá: „Máš 38 na 9.“
To je teda teplota 

děti ráno jezdí na koloběžce, 
odpichovadle, na kole a už jsou 
to docela závody. P. učitelka 
říká: „Emičko, jezdi opatrně, 
nebo spadneš a spálíš se 
o koberec!“ emička J. kouká 
vykuleně a říká: „Vždyť tu 
žádnej oheň není, ani ten 
koberec nepálí!“ a přitom šahá 

rukama na koberec.
a možná si v duchu říká: „Co se 
to p. učitelce dnes stalo?“ 

Růženka vběhne do třídy-byla 
u p. kuchařek a volá: 
„Dnes máme maso, zelo!“
P. učitelka dodává: „A knedlo.“ 
a Růženka: „Nééé, maso, zelo!“
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Co bylo opravdu k obědu? 
Nebylo vepřo, knedlo, zelo? 
Co myslíte? 

emička J. zvedá velkou dopravní 
značku jako činku a říká:  
„Já posvaluju:“
a ty svaly emičce hned 
„naskočily.“ u mě to nezabralo. 

.Po odpoledním vstávání se 
jednomu chlapci nechce vstávat. 
emička B. se na něho podívá 
a řekne: „To je rezivej kluk!“ 
P. učitelka chv
ilku přemýšlí a pak řekne: 
„Emičko, myslíš mrzutej?“ 
emička na to: „Jooo, to jooo!“
Kluk jeden rezivej! 

P. učitelka se ptá:  
„Děti, víte, jaký máme nyní 
měsíc?“

Emička B. odpoví:  
„duben, středa, zima.“
a byl květen. Není nad to, říci 
více možností. :-)

Když je někdy smutněji, stačí si 
přečíst dětské hlášky a den je 
hned veselejší.

Jak již řekl p. čapek:  
„Naše dětičky mají také 
hlavičky, které myslí, povídají, 
dívají se, prostě vnímají okolní 
svět.“ 

  Souhlasíme, a ještě dodáváme 
motto:
  „Mozek je perfektní nástroj. 
Záleží na programu, kterým ho 
vybavíme.“ 

abychom ten program co nejlépe 
pomáhali rozvíjet, je potřeba si 
s dětmi povídat, ale také zadávat 
zvídavé otázky. Například: 
„Co všechno dělají p. učitelky 
ve školce?“ 

Táda: 
–  Píší papírky do jídelny (počet 

strávníků-ráno, v poledne, 
odpoledne). P. učitelky 
jsou s náma na spaní, čtou 
pohádky. P. učitelky utírají 
po malování stůl a myjí štětce.

Janička: 
–  staráte se o děti.

Maty: 
–  Musíte se o nás starat.  

a děti vás zlobí. Někdo hodně, 
někdo málo. Já málo.

Honzík: 
–  učíte nás.

Adámek: 
–  Musíte nás hlídat, protože 

abysme nedělali bordel-velkej.

Fanoušek: 
–  Hlídáte děti, hrajete si 

s dětima i ňáký hry a učíte nás 
písničky, třeba skákal pes. 

Gábinka: 
–  Maluje s námi obrázky, dává 

nám úkoly, chodí s námi 
na oběd, vyrábí s námi 

všelijaké výtvory, učí nás 
básničky a písničky.

Anežka: 
–  Píšete lístky do jídelny, 

hlídáte děti, aby nezlobily 
a nebouchaly se. Hlídáte děti, 
aby neřvaly a taky p. učitelky, 
aby nekřičely, a pak je bolelo 
v krku.

Tomášek: 
–  Když si hrajeme, pak musíme 

uklízet a p. učitelky dole 
dětem pomáhají uklidit, 
ale nahoře ne.  
tam už uklízíme sami.

Krýša: 
–  Berete nás na výlety, 

vymýšlíte nám, co budeme 
všechno dělat, co máme 
vyrábět.

Šíma: 
–  Hlídáte děti, aby nemusely  

být samy doma, když rodiče 
jsou v práci

Hezké odpovědi. Děkujeme 
dětem, jsme spokojeny. 
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Předškoláci, co po prázdninách 
odcházejí do školy, dostali 
tradiční otázku:
„Co se ti nejvíce líbilo 
ve školce?“

Táda: 
–  Když jsme něco vyráběli, 

třeba sněhuláka a tak dál. 
Ještě, když jsme stavěli 
hrad ve třídě. Když jdeme 
ven, a když nám do školky 
přinesete nějaké zvířátko  
jako tu želvu.

Janička: 
–  Hraní s magnetickou 

stavebnicí, s hradem, 
malování.

Maty: 
–  Myslím, že nejvíc opičí dráhy, 

úkoly ty všechny, co jsme 
dělali. Ještě ti řeknu, že se 
těším na ten poslední den 
ve školce. to bude opékání 
buřtů, přespání tady, ale to 
předbíhám. a ještě hraní 
na zahradě a malování.

Honzík: 
–  Jak chodíme na zahradu,  

jak třeba vyrábíme.

Adámek: 
–  Jak jsem jezdil s autama.  

Jak jsme tancovali,  
jak jsme uklízeli. 

Fanoušek: 
–  Hračka tučňáci, kreslení, 

skládací kostičky, vánoční 
stromeček a dárky, bábovky 
na písku,  tanec Mimoňů, 
vyrábění tučňáků.

Gábinka: 
–  Baví mě klouzačky.  

Mám ráda Kryštofa,  
Maty, Janičku, lotku,  
tomáška a davídka.  
ve škole se  mi bude taky 
líbit jako tady.   Budu psát, 
počítat a sedět a číst.  
a budu číst pohádky leyle. 
ve třídě mě bavily hračky, 
kreslení a spaní. 

Anežka: 
–  Úkoly-třeba bludiště.  

Hraní v kuchyňce 
a na prodávání. a ještě  
si hrát na školku venku.

Tomášek: 
–  Hrát si s dětmami, hezky 

si užívat, když jsme byli 
na Kratochvíli.

Krýša: 
–  Mě bavilo vyrábět.  

všechno se mi líbilo.

Šíma: 
–  že jsem měl ve školce 

kamarády a spolu jsme si hráli.

Snad byly děti ve školce 
spokojeny. Něco nového se 
naučily a hlavně pochopily, 
že je velkou výhrou mít 
kamarády. S nimi je lépe 
na světě. Ať je to i nadále 
ve„velké škole!“  
Ať se jim daří.

A nyní se ještě vrátíme 
k nejlepšímu dni ve školce,  
a to byl 1. červen.

Jak ten čas rychle letí, 
opět jsme slavili Den dětí.

Školka plná pohody- 
bezva soutěže, závody.

Skákali jsme na trampolíně, 
nezabloudili v pavučině.

Dostali jsme se do pohádky, 
nebyly vůbec žádné hádky.

Pak někdo zvolal: 
„Hola, děti, hola!

Pojďte všichni honem ven, 
hledat vajíčka s úkolem.“

Je to cesta lákavá- 
vejce jsou schovaná.

Hledej vpravo, hledej vlevo, 
ať je všechno nalezeno.

Co vajíčko ukrývá? 
P. učitelka se podívá.

„Jak mluví kočka či pes? 
Víš, kdo má svátek dnes?
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To jsou věci, to je k nevíře, 
znáš nějaké domácí zvíře?“

Jen tak dále, jen tak dál, 
plníme jako generál.

A bonbonky na šňůrce? 
Ustřihneme ve chvilce.

Co říci závěrem? 

ByL TO BEZVA DĚTSKÝ DEN,
ZMRZLINKOU ByL UKONČEN.                                                                                    

Co nás v červnu  
ještě čeká? 

–  loučení předškoláků 
s programem nazvaným:  
Jaro, léto, podzim, zima, 
ve školce nám bylo prima. 

–  Přespání předškoláků 
ve školce.

Za Kuřátka a Koťátka přeje 
Dana Hamanová

Přejeme Vám hezké 
letní dny a plno 
zážitků.

Základní škola a Mateřská škola Brloh
přijme od září 2023 na poloviční úvazek

školníka.
tarifní mzda je podle praxe mezi 8 065 Kč a 11 755 Kč.

Po tříměsíčním zaškolení je možnost přiznat osobní hodnocení.

v případě zájmu kontaktujte tel.: 725 952 367 nebo e-mail: skolabrloh@seznam.cz
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CENy ZA PRONÁJEM HROBOVÉHO MÍSTA A ZA HŘBITOVNÍ 
SLUŽBy STANOVENÉ PRO VEŘEJNÉ POHŘEBIŠTĚ V BRLOZE

Provozovatel pohřebiště: Obec Brloh, IČO 00245801
Platná legislativa zákon č. 256/2001 sb. o pohřebnictví

PRONÁJEM HROBOVÝCH MÍST 15,- Kč za m2 za rok

v ceně nájmu jsou zahrnuty mj. náklady související s administrativním zajištěním  
pronájmu hrobového místa, vedení evidence hrobových míst, plateb a upomínek,  

příspěvek na správní režii spojenou s chodem hřbitova, vytvoření rezerv  
na předpokládané nezbytné investice v rámci hřbitova.

Minimální pronajímaná plocha:  pro urnový hrob 1 m2 1 m x 1 m
   pro jednohrob 2 m2 1 m x 2 m
   pro dvojhrob 2 m2 2 m x 2 m

služby hřbitovní poskytované v souvislosti s pronájem a užíváním hrobového místa:
- odvoz odpadu 
- vodné 
- sečení trávy 
- oprava hřbitovní zdi

Ceny hrobových míst na 1 rok: 
typ rozměr nájemné Kč služby  Kč celkem
urnový hrob 1 m2 15,- Kč 6,- Kč 21,- Kč
Jednohrob 2 m2 30,- Kč 12,- Kč 42,- Kč
dvojhob 4 m2 60,- Kč 24,- Kč 84,- Kč

Informace obecního úřadu

V pátek 7. července 2023 bude uzavřena Pošta partner a Obecní úřad v Brloze.

v pondělí 21. srpna a ve středu 23. srpna bude  
pošta partner otevřena v odpoledních hodinách od 12:30 do 17:00.

ve dnech 17. až 19. července a 7. až 9. srpna 2023 bude uzavřena knihovna v Brloze.

Odečty vodoměrů proběhnou během srpna. 
odečty vodoměrů bude provádět pověřená pracovnice paní Jiřina Gründl z Brloha.  

žádáme občany, aby umožnili přístup k vodoměrům a zajistili vyčištění šachty  
(odstranili pavučiny, uhynulé hlodavce a případně odčerpali vodu). v případě nezastižení  

je potřeba si domluvit náhradní termín na tel. čísle 723 202 659. 

Termín odečtu konkrétního domu domluvíte na uvedeném tel. čísle s paní Gründl.

tento ceník je platný od 01. 06. 2023
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20 Amálie  
Levá

Filip  
John

Matylda  
Stárková

Anna  
Vojtková

Vítání občánků

Společenská kronika

21. dubna 2023 jsme v obřadní síni obecního úřadu v Brloze přivítali do života 10 dětí.  
Po kulturním programu brložských Zpěváčků pod vedením Kláry Remsové následoval  
krátký proslov starosty obce tomáše Jungwirtha, předání květiny a dárků.  
akce byla zakončena fotografováním. Přejeme dětičkám, aby se jim v naší obci líbilo  
a krásně vyrůstalo a rodičům při výchově dětí jen to nejlepší.

Alena Bombalová 
Matrikářka
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Justin  
Gola

Madlen  
Šimečková

Tereza  
Jungwirthová

Gabriela  
Kvapilová

Antonín  
Hemmer

Kristýna  
Švarcová
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  

a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  

v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let. od 80 let pak každoročně.

Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas se shromažďováním 

a zpracováním osobních údajů na obecním úřadě v Brloze. totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

duben Marie Boudová 82 let Brloh 

 Marie Burdová 89 let Brloh

  

Květen Anna Brožová 81 let Brloh

 Jiřina Salzerová 84 let Brloh

 Jan Tancer 75 let Rojšín

   

červen Anna Jakešová  83 let Brloh

 Jan Hrubeš  85 let Brloh
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v sobotu 18.března 2023 jsme společně s mladými hasiči  
s sdH Brloh uspořádali pro děti maškarní rej. Na děti čekalo 
spoustu disciplín, za které dostávali sladké odměny.  
děkuji všem za spolupráci.

obec Brloh pořádala 21.04. v prostorách hasičárny „Hospodský kvíz“. Jedná se o týmovou vědomostní 
soutěž, kde je ideální, aby hráči v týmu byli nakombinovaní tak, že každý ví něco z nějaké oblasti. 
Zúčastnilo se 6 týmů a myslím, že se všichni dobře bavili. vítězství nakonec připadlo týmu  
s názvem „Nevim“. takže dokázali, že docela ví.  

Jedinou malou kaňkou na celé této akci bylo, že moderátoři byli nařknuti ze střetu zájmů.  
abych vám pravdu řekl, dost mě to mrzelo a člověk si říká, zda mu vůbec stojí za to, dělat něco pro lidi. 
ale doufám, že to bylo míněné jen z legrace. Na závěr bych chtěl poděkovat všem, co se na pořádání 
akce podíleli a také místním hasičům, že nám poskytli prostory na pořádání akce.  
takže se těším na další kvíz a „pijte s rozumem“.

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Dětský maškarní karneval Dětský maškarní karneval

Hospodský kvíz

Stanislava Trávníková

Za kulturní komisi 
Jan Postl ml.
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v sobotu 20.května jsme 
do kulturního domu v Brloze 
pozvali dechovou kapelu Jižani.

ozývaly se hlasy, že se pořádají 
stále jenom akce pro děti a pro 
„mladé“. Chtěli jsme tedy  
potěšit i posluchače dechovky, 
ale co vám budu povídat,  
se zlou jsme se potázali.  
Na to, že jsou Jižani dost  
známá kapela, tak účast byla,  

v neděli  30. května v Brloze 
u Kampeličky probíhalo jako 
každý rok stavění máje, které bylo 
spojeno s lampionovým průvodem. 

Příprava této akce probíhala již 
od ranních hodin, jelikož bylo 
potřeba dojet do lesa pro nový 
strom a vše připravit na 18:00, 
kdy proběhlo zdařilé postavení 
nového máje. Přípravu a stavění 
tradičně obstarával náš sbor 
dobrovolných hasičů a obce 
Brloh, za což všem zúčastněným 
patří velké poděkování.

Po postavení krásně ozdobené 
májky, s čímž nám pomáhali 
nejmenší účastníci, už se jen 
počkalo na tmu a mohlo se 
vyrazit s lampiony kolem naší 
obce. Průvodu se zúčastnily 
všechny generace, což také 
zvedlo účast na večerním 
posezení, kdy si každý mohl 
u ohně opéct párek či klobásu 
a tatínkové mohli zahnat žízeň 
točeným pivem.

Ještě jednou všem děkujeme 
za účast a budeme se na vás 
těšit i v příštím roce! 

Stavění máje a lampionový průvod

Za SDH Brloh 
Václav Loucký

Jižani

Za kulturní komisi 
Marcela Mádlová

dovolím si říct, tragická. 
alespoň jsme se poučili 
pro příště a zase bude dost 
dlouhou dobu trvat než na toto 
zapomeneme, tudíž další akce 
v budoucnu v plánu není.  
Na druhou stranu musím říct, 
že hosté, co dorazili si koncert 
naplno užili. 

děkuji všem, co přišli a snažili 
se podpořit kulturu v naší obci.
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Po covidových letech jsme 
vrátili zpět na původní termín, 
abychom se všemi dětmi  
oslavili den dětí. Po loňském 
loučení s létem jsme zase 
přemýšleli, co připravit. 
Po dlouhých debatách jsme se  
společně shodli na další stezce 
kolem lesa. 

Pořád jsem měla v hlavě 
myšlenku, že bychom se vrátili 
ke konceptu pohádkového 
lesa, který v Brloze probíhal 
v dřívějších letech, ale potom 
jsme usoudili, že pohádkový les 
se koná na spoustě míst, včetně 
sousední Nové vsi, proto jsme to 
pojali tím způsobem, že si děti 
vyzkouší řemesla.

děti vyrazily na stezku klasicky 
z fotbalového hřiště. vyzkoušeli 
si práci myslivců, kde musely 
poznávat stopy lesních zvířat 
a semena našich stromů, 

5. května jsme divadelní sezonu zahájili 
premiérou divadelní hry „drazí rodiče“.  
Hru jsme tentokrát připravili ve standartním 
čase, tj začali jsme zkoušet koncem října.  
Premiéru jsme původně plánovali již koncem 
dubna, a to z důvodu přehlídky v trhových 
svinech. ta se však letos nekonala a proto jsme 
premiéru raději dali na 5. května. autoři tuto 
hru napsali v roce 2022, ve Francii byla navržena 
na nejlepší komedii roku. u nás se patrně jedná 
o první uvedení na českých jevištích. 

Komedie není prvoplánově o pouhé legraci, 
dotýká se i společenských témat, což řada 
diváků s povděkem kvitovala, že je to tak trochu 
„o něčem“. Za tuhle reakci jsme velmi rádi, protože 
všichni účastníci si hru vzali za svou, nastudování 
hry bylo kolektivní záležitostí. K původně čtyřem 
avizovaným reprízám jsme nakonec přidali 
dvě další. Plánujeme nějaké hraní ne podzim 
a klasicky se rozloučíme derniérou v Brloze.

Cesta lesem za řemeslem

Představení „Drazí rodiče“

Libor Lev

nemohla chybět oblíbená 
střelba ze vzduchovky.  
dalším stanovištěm byli 
sedláci, kde děti do rukou 
dostaly dřevěné hrábě a vidle 
a musely skupit seno, přece 

jenom se další den blížil déšť. 
Pokračovaly na další, kde už 
na ně čekali horníci a v temném 
tunelu (dobře, ne moc temném, 
svítilo dost slunce) musely najít 
stříbrné valouny.  

děkujeme všem divákům, kteří naši hru 
navštívili. Já osobně děkuji všem členům 
ochotnické jednoty, kteří se aktivně účastnili jak 
přípravy představení, tak její vlastní realizace 
a pro herce, zvukaře a nápovědy vytvořili výborné 
zázemí.
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obešly les a už se ukázaly 
naše švadlenky, kde si ušily 
libovolný kousek oblečení, 
dámy na stanovišti jim zkušeně 
radily, jak na to.  Šly dál a dál 
a tam dřevorubec – myslím, 
že některé děti držely v ruce 
obouruční pilu poprvé, co 
jsem tak pozorovala, ale měly 
skvělého lektora, který jim 
vždy poradil. Po těžké práci 
a poloviny stezky v nohou se 
občerstvily melounem v lese. 

a co to nevidí? Mlynářky! 
Pan mlynář byl zřejmě někde 
na cestách, tak potřebovaly 
jemné ženy odnosit pytle 
s moukou, tak děti napjaly 
svaly a pomohly. říkali jsme 
si, že musíme děti taky trochu 
vzdělávat a nejlepší forma 
vzdělání je přece ta zábavná, 
proto dalším stanovištěm byly 
popelářky, kde musely děti 
roztřídit odpad. K tomu mám 
jednu zajímavost, dala jsem 
do „odpadků“ účtenku, většina 
ji samozřejmě házela do papíru, 
kam ale nepatří, termopapír 
přece nelze recyklovat, tak se 
vzdělali i někteří rodiče. 

Co by to bylo za dětský den bez 
hasičů, tudíž dalším úkolem 
bylo hasit, tentokrát jsme to 
dětem, nebo spíš pomocníkům 
na stanovišti usnadnili, 
nebyla klasická džberovka, 
ale přivezla se od hasičů 

krásně zrekonstruovaná tatra, 
tak si děti vyzkoušely práci 
s opravdovou hadicí a pořádným 
proudem vody. Cesta je dál 
zavedla do lesa, kde už čekali 
zedníci. Bohužel byli trošku 
líní, tak nechali svojí práci 
na dětech, které za ně museli 
stavět zeď. tím byla u konce 
stezka lesem, kdy už se vracely 
zpět na fotbalové hřiště, ale 
tam nekončíme. Mladí fotbalisti 
si pro ně připravili střelbu 
na bránu.

Když konečně měly stezku 
za sebou, tak na ně jako  
každý rok čekala odměna. 
Každý dostal balíček se 
sladkostmi, buřtíka  
a točenou malinovku.

tímto chci poděkovat všem 
malým dobrodruhům,  
kteří si snad dětský den užili,  
je vidět, že po letech, kdy jsme 
byli zavření doma a nemohli 
jsme se ve velkém scházet 
se vrací život v obci zase 
do normálu.
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Za kulturní komisi 
Marcela Mádlová

Za kulturní komisi 
Marcela Mádlová

Především chci ale poděkovat 
všem, kteří se podíleli 
na přípravách, ať už je to 
shánění potřebných rekvizit, 
příprava hřiště nebo samotné 
zajištění chodu a pohodlí  
všech na stanovištích.  

v sobotu 10. června jsme pokračovali v programu 
pro děti. Po minulém úspěchu s kinem pro děti 
jsme si připravili poměrně horkou novinku 
a to Kocoura v botách: Poslední přání. oproti 
předchozímu termínu už jsme správně odhadli 
množství zkonzumovaného popcornu, takže se 
dostalo i na malé jedlíky, kteří chodili opakovaně, 
myslím, že rekord byl 2 litry popcornu na film. 

 díky nové aparatuře byl zážitek z filmu o to 
větší. Během léta se můžete těšit na letní kino pro 

Kino pro děti

dospělé. dostali se k nám i dotazy, zda by se mohl 
konat i „letňák“ pro děti, obávám se, že vzhledem 
k tomu, že se stmívá kolem půl desáté večer by 
to pro většinu malých diváků bylo spaní pod 
širákem.  

tímto děkuji všem členům KK za spolupráci při 
přípravách.

Největší obavy jsem měla,  
jestli seženeme dostatek 
pomocníků na stanoviště,  
ale naštěstí tu máme spoustu 
dobrovolníků, kteří rádi 
vypomůžou. děláte to v rámci 
svého volného času, ale myslím, 

že radost dětí nám všem za to 
úsilí stojí. děkuji!
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II.stupně. Hlídka děvčat 9. tř. 
Jungwirthová M., Tomanová 
T., Lošková M., Jakešová K., 
Hütterová L. obhájila své 
vítězství z loňského roku 
a postoupila do regionálního 
kola soutěže.

smíšená hlídka děvčat  
II. stupně měla potíže 
s nominací, protože nemohla 
k soutěži sehnat potřebných 
5 členek a tak jim nakonec 
bylo hlavním rozhodčím 
dovoleno, aby hlídka soutěžila 

máje, která ten nápor vydržela, 
avšak nebohá (samozřejmě zlá) 
čarodějnice, byla odmrštěna 
a skončila, jak už to bývá, 
v plamenech.

Může se to zdát jako pohádka. 
Hlavně to pivo-limo tekoucí 
proudem a pečené prasátko 
na ohni. ale věřte! Bylo to tak 
a ne jinak!

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Čarodějnice nad Rojšínem

Mladí zdravotníci

30. dubna léta páně 2023 se 
nad osadou Rojšín prohnaly 
čarodějnice.

den to byl téměř jako každý 
jiný, víkendový. u hospody 
na hřišti se sešla skupina 
místního i přespolního 
obyvatelstva. dětí kolem bylo 
jako smetí. tedy daleko víc než 
smetí, protože každý Rojšíňák 
třídí odpad a nenechává ho  
válet na zemi, ale ukládá ho 
do nádob tomu určených.  
Peklo se prasátko na ohni,  
točilo se dobré pivo a podávalo 
sladké limo. 

Muži připravili májku, 
ženy na ni uvázaly věnce 
ze smrkových větví a děti ji 
ozdobily barevnými fáborky. 
Za pomocí dřevěných tyčí, 
provazů a mužské síly vlály 
fáborky nad Rojšínem, než bys 
řekl švec. Nejdelší z nich měl 
dobrých dvacet metrů.

ač to zpočátku nevypadalo 
i počasí se umoudřilo a vysvitlo 
slunce. avšak než se sklonilo 
k západu, padl na hřiště 
zvláštní stín. všechny zraky 

Květen je měsíc, kdy si 
mladí zdravotníci poměřují 
síly po celoroční práci 
ve zdravotnických kroužcích. 
soutěží v poskytování první 
pomoci. soutěž pořádá každý 
rok oblastní spolek ččK 
v českém Krumlově. soutěží 
pětičlenné hlídky I. a II. stupně 
ZŠ. První pomoc je okamžitá 
pomoc poskytnutá zraněnému 
nebo nemocnému člověku před 
příjezdem lékaře. Pomoc se 
týká i psychosociální podpory 
postiženého. Na soutěži ošetřují 

JN

pohlédly k nebi a spatřily,  
jak se od Křemže na Brloh řítí 
na košťatech hejno čarodějnic. 
Zakroužily nad návsí, zavětřily 
a nasály vůni pečeně.  
ale pouze jedna z nich měla 
odvahu postavit se místnímu 
obyvatelstvu, protože špekáčků, 
které by snad uzmula o vesnici 
vedle, už měla plný břich. slétla 
o něco níž. Nedávala pozor 
a narazila do třicetimetrové 

hlídky na různých stanovištích 
nejméně sedm vážných i život 
ohrožujících úrazů, které jsou 
realisticky namaskované. 
Musí obvázat vylosovaným 
druhem obvazu /na př. 
klasový, hoblinový, prakový, 
rozbíhavý..../ některou část těla 
a zajistit transport raněného 
ve vhodné poloze. 

okresní soutěž se letos 
konala v českém Krumlově 
již 25.dubna. Z naší školy 
se zúčastnily dvě hlídky 
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Přeji vám, aby se vám  
na studiu i v životě dobře 
dařilo. do kroužku jste přišly 
jako žákyně 2. tř. a vydržely 
až do devítky. Kolik soutěží 
jste absolvovaly a kolik radosti 
z vítězství jste zažily.  
Bylo nám spolu moc hezky. 
děkuji vám za vaši práci, bude 
mi po vás smutno.

že jste zakoupením kytičky 
přispěli ke zdárnému výsledku.

Kytičkový den

Rojšínská kulička

27. ročník celonárodní veřejné 
sbírky český den proti rakovině 
probíhal 10. května 2023. tato 
sbírka byla tentokrát zaměřena 
na léčbu rakoviny, kterou 
způsobuje kouření. tento 
zlozvyk prokazatelně devastuje 
zdraví. Zakoupením kytičky 
za minimální cenu 20,- Kč jsme 
alespoň částečně podpořili 
tuto sbírku. děvčata ze 
zdravotnického kroužku se jako 
každý rok postarala o prodej 
kytiček měsíčku lékařského. 
dvě skupiny chodily dům 
od domu a kytičky nabízely. 
Během dopoledne jsme prodali 
všech 400 kytiček a zjistili 
jsme, že příště budeme muset 
objednat o něco více. tímto 
bych chtěla poděkovat všem 
děvčatům, že mi s prodejem 
pomohly, dále vedení školy, 
že děvčata uvolnilo, dále paní 

V sobotu 20. května 2023 se 
konal 3. ročník mistrovství 
o Rojšínskou kuličku.

M.Anderlová

Děkuji, Karlová

trávníkové, která prodala 
40 kytiček ve firmě Grafobal 
Holubov, pracovnicím sítě 
Pokorný, kde jsme též prodali 40 
kusů a samozřejmě vám všem, 

jen ve čtyřech. to je však při 
ošetřování i obvazování velké 
znevýhodnění. děvčata se 
tohoto oslabení ale nezalekla 
a obsadila třetí místo: Hakrová 
A., Hüttnerová V., Cábová K., 
Vokálová T. 

Regionální kolo soutěže 
pro Jihočeský a Plzeňský 
kraj se konalo 16. května 
ve strakonicích. Zde naše hlídka 
obsadila 6. místo. děvčata byla 

z tohoto umístění smutná, 
protože neudělala žádnou 
velkou chybu a ztráta bodů byla 
pro ně překvapením. Musela si 
přiznat, že tam prostě byli lepší 
a i malá chybička je stála mnoho 
bodů. Být šestí v regionu, 
to je přece velký úspěch a já 
děvčatům srdečně blahopřeji.

Milé devíťačky, opouštíte 
základní školu a odcházíte 
na vybrané školy.  

ve třináct hodin místního času 
odstartoval napínavý turnaj 
ve cvrnkání kuliček do důlku. 
Na šesti hřištích ho absolvovalo 

celkem 31 účastníků, z toho 
sedmnáct v kategorii dětí 
a čtrnáct v kategorii dospělých. 
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Cílem bylo získat co nejvíce 
kuliček v deseti hrách.

Zúčastnili se rojšínští,  
brložští, ale i cizí hráči,  
jako například skauti 
z Holubova.

Kdo se bál ztráty vlastních 
památečních skleněnek,  
mohl si kuličky zakoupit  
přímo na místě. 
Zároveň nikdo nemusel  
mít strach, že by mu došly  
a on tak nedokončil turnaj.

Některým hráčům šlo cvrkání 
kuliček dobře, jiným lépe 
a některým ještě líp. ti, co 
o nějaké skleněnky přišli, 
slíbili, že budou více trénovat 
a příští turnaj opět poměří  
síly s těmi nejlepšími.  
většině hráčů nešlo ani tak 
o vítězství, ale spíš o možnost 
vyzkoušet si něco nového,  
nebo naopak zavzpomínat 
na dětství. ale každá vyhraná 
kulička samozřejmě potěšila. 

občerstvení bylo zajištěno 
během celého turnaje - nealko, 
alko, s přílohou či bez, domácí 
perník i loupáčky. Po skončení 
turnaje si všichni účastníci 
i početní diváci mohli opéct 
špekáček na ohni.

Během závodu se vyskytla 
i kuriózní situace, kdy na  
hřiště vnikla slepice (kur 
domácí) z nedaleké zahrady. 
Naštěstí ji skleněné kuličky 
nezaujaly natolik, aby nějakou 
spolkla, a tak nemusel začít boj 
o její život.

Vítězům gratulujeme.

Děkujeme pořadatelům 
z RoHaTý a sponzorům 
z RoKaKlub.

JN

Pořadí v kategorii ml. dětí: 
1. Tereza Vokálová (129 kuliček)
2. David Prušák (117 kuliček)
3. Martin Struháček (110 kuliček)

Pořadí v kategorii st. dětí a dospělých: 
1. Bedřich Jareš od Šafářů (130 kuliček)
2. Matěj Vokál (118 kuliček)
3. Sabina Vokálová (114 kuliček)
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Naši přední představitelé jsou 
právě muži. Prezidentem ččK 
je Marek Jukl, ředitelem úřadu 
pan Karol čukan a předsedou 
oblastního spolku ččK 
č.Krumlov je pan Michal Kulík. 

český červený kříž je 
humanitární občanské 
sdružení. Působí zejména 
v oblasti humanitární, sociální 
a zdravotní. Naplňování poslání 
a plnění úkolů ččK je všeobecně 
prospěšnou činností.

Den matek v ČČK

druhá nedělě v květnu patří 
svátku matek. tradičně se při 
této příležitosti scházíme k malé 
oslavě. Covidová léta nám 
nedovolovala schůzování, proto 
nyní možnost sejít se náležitě 
využíváme. I letošní setkání 
bylo velmi srdečné a čas spolu 
strávený nám rychle uběhl. 

 Naše členská základna však 
stárne. snažíme se proto pro 
práci v červeném kříži získávat 
nové mladé členky.  Rádi jsme 
proto na našem posledním 
setkání přivítali jednu ze tří Marie Anderlová

nově získaných členek, paní 
Marcelu Mádlovou. 

Naše místní skupina má 
v současné době 30 členů a je 
největší skupinou v okrese 
č.Krumlov. v Brloze se nám 
dlouhodobě nedaří získávat 
za členy ččK muže. ti se 
většinou organizují u Hasičů 
a panuje u nich domněnka, 
že červený kříž je jen pro 
ženy. v rámci republiky je 
však mnoho mužů, lékařů 
a zdravotníků, kteří se pro 
červenokřížskou práci angažují. 

na samý jejich okraj a ulovili 
si ten nejkrásnější pohled 
do okolí. Nezapřela jsem v sobě 
svoje povolání a měla jsem 
o tyto odvážlivce strach. Hned 
jsem si představovala různé 
katastrofické scénáře, kdyby 
někdo spadl. Bála jsem se, ale 
vše dobře dopadlo, nikdo zase 
až tak neriskoval. Pak jsme 
se vydali na cestu k hradu. 
Šli jsme po strmé, travnaté 
a úzké pěšince. Když jsme si 
představili zpáteční cestu, jak 

od prvního letošního vandru, 
který se uskutečnil začátkem 
ledna, už uběhlo dost času, proto 
jsme očekávali pozvání pana 
trapla na další. ustálené teplé 
počasí bylo jako stvořené pro 
kondiční vycházku, na kterou 
jsme se vydali 1.června. 

Začátek byl tradiční - sraz 
na Nuseláku a odjezd 
do výchozího místa, kterým byl 
rybník na Borech za vlakovou 
zastávkou ve Mříčí. řidiči 
zaparkovali auta u lesa Bory. 
Našim cílem byly skalní útvary 
uhlířské stráně a hrad dívčí 
Kámen. Je to oblast, kde se 
v hojné míře vyskytují klíšťata, 
proto jsme se před nimi pojistili 
sprejem s účinným repelentem. 
Pak už jsme zamířili přes Bory 
a Bílý mech ke skalním stěnám. 
Na podobném vandru už 
někteří z nás byli, bylo to však 
na podzim a v tomto období 
nám příroda slibovala opět 
nevšední zážitek. 

vandrovníci se obměňují,  
proto chtěl pan trapl těmto 

Vandrování  
s panem Františkem Traplem

novým vandrovníkům ukázat, 
jaké nepoznané přírodní krásy 
se v našem okolí vyskytují. 
všichni jsme vždy překvapeni 
tím, že jdeme stále po rovině 
a náhle se ocitneme na vrcholu 
vysokých skalních stěn. 
Hluboko pod námi tekla řeka 
vltava, kterou sjíždělo několik 
vodáků a před námi se v ohbí 
řeky vzpínaly zdi dívčího 
Kamene. Krásné kamenné 
vyhlídky lákaly k tomu, aby 
se ti nejodvážnější dostali až 
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do dorostu, ať se jim daří 
a v nových klubech líbí.

FK Nová Ves – Brloh žáci

sezóna 2022/2023 je u konce 
a já se jen krátce zmíním, jak 
se nám ji povedlo dohrát. Když 
jsem psal do zpravodaje před 
koncem roku, byli jsme v půlce 
sezóny na druhém místě pouze 
s jednou prohrou a čekal nás boj 
o celkové prvenství. Bohužel 
ještě před očekávaným utkáním 
proti prvním Chvalšinám jsme 
prohráli ve větřní a už jsme 
tak trochu tušili, že se nám to 
první místo vzdaluje. Nicméně 
kluci na hřišti ve Chvalšinách 
předvedli vynikající bojovný 
výkon a vyhráli jsme tam 2:1. 
euforie ze super výsledku 
trvala bohužel jen týden a sen 
o prvním místě se definitivně 
rozplynul v Horní Plané, kde 

Za FK Nová Ves Brloh
Jan Postl ml.

jsme prohráli 2:0. Nakonec jsme 
ale udrželi perfektní druhé 
místo a já bych chtěl klukům 
poděkovat za super sezónu 
a popřát těm, kteří odcházejí 

bychom asi zpět do kopce funěli 
a jak by nás to zmohlo, vrátili 
jsme se k vyhlídkám.

Možná bylo rozhodnutí 
o návratu ovlivněno i mým 
věkem. dělala jsem si pak 
z „chlapců“ legraci, že se zalekli 
a báli, že by mě do kopce museli 
nést. Chceme si vycházku 
užít a ne se zničit. a tak jsme 
si užívali relaxace. Krása 
přírody, světle zelené přírůstky 
jehličnanů, vůně borovic a zpěv 

ptáků , to byl další velký  
zážitek tohoto odpoledne. Byl 
však ještě i nečekaný bonus, 
hřib kovář, kterého našel pan 
J. Filip. Nehledán a přesto byl 
tento obr a krasavec nalezen. 
dvakrát kolem něj naše 
skupina přešla a pak jsme jen 
překvapeně koukali a divili se, 
že jsme ho neviděli. Rostl prý 
hned u cesty.

Na zpáteční cestě jsme se pak 
ještě v dobré náladě zastavili 

na kávu v Radniční restauraci 
ve Křemži.

Bylo to moc hezké odpoledne. 
Každé setkání s vandrovníky 
nám přináší pohodu a radost. 
děkujeme panu F.traplovi 
za organizaci těchto vandrů. 
Jistě je pro něj zadostiučiněním 
naše spokojenost a nadšení 
z každé cest . Moc děkujeme, 
jsme vám vděční.

Marie Anderlová
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Zapečené rajčatové noky

500 g bramborových noků,  
1 cibule, ½ menší cukety,  
50 g slaniny,  
1 stroužek česneku,  
1 velká lžíce rajčatového protlaku,  
400 g drcených rajčat v plechovce,  
2 lžíce ricotty,  
hrst bazalky,  
olivový olej,  
2 mozzarelly,  
70 g parmazánu,  
sůl, pepř

v hrnci vhodném do trouby na oleji opečeme slaninu,  
cibuli a cuketu dozlatova. Přidáme rajčatový protlak,  
prolisovaný česnek a ještě opékáme, aby rajčatový protlak  
trochu ztmavnul. Poté zalijeme drcenými rajčaty. 

dochutíme solí a pepřem. Po chvíli vaření přidáme ricottu,  
bazalku, noky a promícháme. do směsi natrháme 1 mozzarellu. 
Zasypeme strouhaným parmazánem, navrch natrháme  
druhou mozzarellu a dáme krátce zapéct, aby sýr zezlátl.

Omáčka  
„ANKLBENS“

1kg cukety, 
1kg paprik, 
0,5kg cibule, 
6 lžic sojové omáčky, 
2 lžíce worchestrové omáčky, 
2 lžíce cukru, 
1 lžíce soli, 
2,5 dcl oleje, 
6-8 mrkví, 
1 l kečupu, 
chilli koření nebo feferonku

Mrkev uvaříme do poloměkka 
nakájíme na kostičky, stejně 
nakrájíme cuketu, papriky 
a cibuli, přidáme ostatní 
ingredience promícháme 
a vaříme 20min.Horkou 
směs naplníme do sklenic 
a sterilujeme na 100°C 20min.

Bleskový  
ovocný koláč

1 vejce,  
1 hrnek krupicovéhu cukru,  
200 ml zakysané smetany,  
1 kypřící prášek,  
1 hrnek polohrubé mouky,  
1 banán,  
700 g ovoce  
(rybíz, meruňky, třešně,…) 

+ drobenka

vejce s cukrem utřeme do pěny, 
vmícháme smetanu a přidáme 
mouku s práškem do pečiva, 
dobře promícháme a vylejeme 
do dortové formy. Poklademe 
banánem nakrájeným na tenká 
kolečka, posypeme ovocem. 
Nakonec přidáme drobenku. 
Pečeme na 180° C zhruba  
30 minut.

…a teď něco na zub

Marcela Mádlová

Cuketa  
ala čína

1 velká nebo raději  
6 menších cuket, 
4 větší cibule, 
2 papriky, 
5str. česneku, 
70gr rajčatového protlaku, 
200ml kečupu, 
3 lžíce sójové omáčky, 
3 lžíce worchestrové omáčky, 
1 lžíce mletého zázvoru, 
200ml oleje, 
pepř a sůl podle chuti

Nahrubo nakrájenou cibuli 
zpěníme přidáme kostičky 
cukety a papriky, plátky 
česneku a ostatní  
přísady, podusíme 15-20min.
Horké plníme do sklenic 
a sterilujeme 20min na 85°C

Omáčky stačí ohřát,  
uvařit rýži případně třeba 
zbylé maso a je oběd hotový.
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Luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ  
nebo poslat poštou či e-mailem na adresu knihovna@obecbrloh.cz,  
a to do konce února. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

vyluštěním křížovky si doplníte něco o historii Brloha:

„První písemná zmínka je z roku 1310, kdy byla majetkem Rožmberků a patřila k jejich krumlovskému 
panství. Název místa byl snad odvozen od medvědího doupěte, ale možná vznikla i zkomoleninou 
německého výrazu „Bierloch“ (česky pivní sklep). Brloh sám pro své položení zakoušel často dosti 
nesnází a útrap válečných. vždyť 1.TAJENKA od Prachatic ku českým Budějovicům a ku českému 
Krumlovu na statky Rožmberské, které 2.TAJENKA nepřátelským vojskům. Podobně jako v 15. století 
od vojsk husitských, jako v 17. století od vojsk pasovských i švédských zdejší okolí mnoho za koušeti 
muselo, tak i ve století 18. hojně vojsk domácích tudy prošlo, která hojných škod nadělala.“

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou za své správné odpovědi dárek.

tentokrát došly 3 správné odpovědi. losování tedy nebylo nutné. výherci jsou následující:  
paní Dana Sklářová, paní Renata Valešová a pan Jan Baier. srdečně blahopřejeme!  
výhra je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: socha pohanského boha na druhé stráži

tajenka z křížovky zněla: 1. tyRoláCI PřIJelI 

    2. PoMoCí

    3. BylI víC Než sPoKoJeNI
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na léto 2023

Na červenec připravujeme

LETNÍ KINO 

více informací se včas dozvíte.

Neděle 30. července 2023 od 16:00 – „u Fialů“ – samota pod Kuklovem

TRADIČNÍ ŘEZBÁŘSKÁ VERNISÁŽ 

Pátek 4. srpna 2023 od 20:00 – Kd Brloh

POUŤOVÁ ZÁBAVA 

zahraje kapela HRaJeto!

Neděle 6. srpna 2023 – Brloh

POUŤ 

pouťové atrakce, stánky, mše svatá 

Neděle 6. srpna 2023 od 10:00 do 14:00 – kino Brloh

MODEL BRLOHA 

Brloh v letech 1945-1950 doplněn o dobové fotografie

sobota 19. srpna 2023 od 20:00 – Klášter na Kuklově

PRAŽSKÝ HRADČANSKÝ ORCHESTR 

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


